
Idrætsrådets invitation til dialogmøde med byrådet og foreninger angående facilitetsleje.

Mødet afholdes mandag d. 21. august på Varde Fritidscenter kl. 19.00 – 21.00

En del idrætsforeninger er pressede på økonomien i Varde Kommune. Det blev understreget i en 
undersøgelse fra DIF, hvor Varde Kommune ligger nummer 89 ud af 93 adspurgte kommuner i en måling for 
idrætsforeningernes økonomiske vilkår.1 Flere kommuner har allerede valgt at gøre hallejen gratis. Andre 
overvejer det i skrivende stund,2 men ikke alle synes at det er ubetinget godt, da gratis halleje frygtes at 
kunne medføre at haller ikke afbestilles, når de ikke bruges.3 Vi har et af ladets bedste udbud af 
idrætsfaciliteter, og hvis vi kan få flere til at bruge dem, vil det få en direkte indflydelse på vores sundhed.4 

Dialogmødet tager udgangspunkt i den konkrete situation i Varde. Herefter vil vi se på, hvordan man har 
håndteret situationen i andre kommuner. Det er meningen, at det skal danne grundlaget for en 
efterfølgende dialog med politikere, foreningspersoner i Varde kommune samt relevante 
kompetencepersoner.

Program for arrangementet:

Emne: Rammesætning  v/ Danmarks Idrætsforbund konsulent Lasse Bak Lyck. - Kommune undersøgelsen 
(2013- seneste tilgængelige tal), faciliteter, økonomiske rammer og vilkår. 

Emne: En kommunal case v/ Blåbjerg Håndboldklub Annalise Schmidt - Eksempel på en idrætsforenings 
økonomiske udfordringer i Varde kommune.

Emne: En alternativ model v/ Ikast- Brande Kommune, Teamleder Lone Jager Neldebjerg fortæller om 
tilskudsordningen til de kommunale faciliteter.

Emne: En ny kommunemodel v/ Henrik Lykke, Varde. Eksempler og priser på en Varde Kommune-model.

Afsluttende med Dialog og spørgetid blandt de fremmødte.

Ca. 14 dage før arrangementet vil der komme endelig indbydelse rundt, så dette blot til kalenderen her i 
ferietiden.

Med venlig hilsen

Varde Idrætsråd

Erland Jensen

1 DIF undersøgelse: http://www.dif.dk/da/nyt/dif_undersoeger/idraetsforeninger_i_danmark 
2 Vejle Amts Folkeblad, 6. maj 2017: http://vafo.dk/billund/Politikere-er-lydhoere-over-for-oensket-om-gratis-
haller/artikel/466725 
3 Dr.dk artikel 8. oktober 2013: http://www.dr.dk/nyheder/regionale/syd/dgi-gebyr-paa-haller-er-godt 
4 DIF undersøgelse: http://www.dif.dk/da/nyt/dif-nyheder/2016/marts/20160329_foreningsidraet_er_sundt 
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